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همراه با صرفه جویی در مصرف نیاز است 

ضرورت استفاده از تجربه سال گذشته 
در مدیریت آب تهران

سرویس اقتصادی –
مدیرعامل آبفای تهران در حالی از بی سابقه ترین دوره 
خشکسالی در استان تهران گفته که آمار شرکت مدیریت 
منابع آب ایران، نشان می دهد که سدهای تهران نسبت به 
مدت مشابه پارسال ۶ درصد آب بیشتری دارند و در سال 
گذشته هم با اقداماتی، تامین مایع حیات بدون خلل در بهار 
و تابستان ادامه پیدا کرد؛ بنابراین استفاده از تجربه سال 

گذشته در مدیریت آب تهران ضرورت دارد.
به گزارش خبرنگار ما، در حالی که مسئولان آب و فاضلاب و 
آب منطقه ای تهران از وضعیت بحرانی آب خبر می دهند؛ خبرگزاری 
فارس گزارش داد که بر اســاس آمار شــرکت مدیریت منابع آب 
ایران، ســدهای تهران نسبت به مدت مشابه پارسال شش درصد 

آب بیشتری دارند.
سال گذشته تحویل بموقع پروژه های تامین آب تهران، در کنار 
مدیریت مصرف صحیح مردم سبب شد تا با وجود ذخایر کمتر آب، 
تامین مایع حیات بدون خلل در بهار و تابســتان ادامه پیدا کند. 
سدهای تهران به عنوان بخشی از منابع تامین کننده آب پایتخت 
در کنار سفره های آب زیرزمینی هم اکنون ۲۵۸ میلیون مترمکعب 
آب ذخیره دارند که بدون احتســاب بارش های انتهای زمستان و 
فصل بهار کفاف نیاز حداقل ســه مــاه آینده را می دهد. اطلاعات 
تخصصی ترین نهاد فعال در حوزه آب کشور نشان می دهد که پنج 
سد تامین کننده آب تهران شش درصد بیشتر از پارسال آب دارند.
به گزارش رسانه ها، محسن اردکانی؛ مدیرعامل شرکت آب و 
فاضلاب اســتان تهران با اشاره به کاهش ۴۵ درصدی بارش های 
استان تهران در سال آبی جاری در مقایسه با دوره آماری درازمدت، 
افزود: میزان بارندگی های استان تهران از ابتدای سال آبی جاری 
تاکنون، پایین ترین میزان بارش های شــش دهه اخیر محســوب 

می شود.
  ضرورت اصلاح برخی گزاره ها

وی صرفه جویی ۲۰ درصدی در مصارف آب را نه یک اختیار 
و انتخاب بلکه امری اجتناب ناپذیــر خواند و ابراز امیدواری کرد: 
همان گونه که شــهروندان تهرانی تاکنون با خدمتگزاران خود در 
شــرکت آبفای اســتان تهران همکاری کرده اند، از این پس نیز با 
صرفه جویی دست کم ۲۰ درصدی، همراهی کنند تا از این شرایط 

سخت بدون ایجاد محدودیت عبور کنیم.
مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب استان تهران با بیان اینکه 
هم اکنون ۶۰ درصد شهروندان تهرانی تا دو برابر الگوی تعیین شده 
و پنــج درصد بیش از دو برابر الگو، آب مصرف می کنند، ســرانه 
مصرف هر شــهروند تهرانی را ۲۵۰ لیتر در شــبانه روز اعلام کرد 
و گفت: این رقم در مقایســه با الگوی ۱۳۰ لیتری سرانه مصرف، 
آمار بسیار بالایی است و امیدواریم عموم شهروندان با صرفه جویی 
۲۰درصدی و مشــترکان پرمصرف و بدمصرف با اصلاح و تغییر 
اساســی در رفتار مصرفی، کمک کنند تا از شرایط خشکسالی و 

کم آبی به سلامت عبور کنیم.
گفتنی است، هرگاه بحث کمبود آب مطرح می شود؛ بلافاصله بر 
صرفه جویی در مصرف آب شرب تاکید می شود. اگرچه صرفه جویی 
در مصرف آب شــرب، ضروری اســت اما باید توجه کرد که دلیل 
آن، هزینه بالای تصفیه و انتقال آب شــرب اســت؛ چرا که فقط 
 هشت درصد منابع آبی کشور، صرف شرب می شود و از این میزان
 ۲۵ درصــد آن یعنی دو درصد کل آب های کشــور در تهران به 

مصرف شرب می رسد. 
بنابراین، هر چقدر منابع آبی کم باشد؛ آب شرب مردم تأمین 
می شود و نباید مردم را دچار استرس کرد. البته این مسئله نباید 
به بهانه ای برای افزایش نرخ آب بها بشود؛ به نحوی که مردم تحت 
فشار قرار بگیرند. مصرف کنندگان هم بخصوص در ایام پایانی سال، 
بهتر است شست وشوی فرش و... را به واحدهای مربوطه بسپارند 
تا در مدیریت هزینه ها به دولت کمک کنند. ضمن اینکه برخی از 
آب استخر برای پر کردن استخرهای خانگی استفاده می کنند که 

جلوی آن باید گرفته شود.
صرفه جویــی در مصــرف آب کشــاورزی، مهم تریــن بخش 
صرفه جویی آب است؛ چرا که در آمارهای متفاوت ۶۵ تا 9۰ درصد 
آب کشور، صرف کشاورزی می شود. البته تاکید بر صرفه جویی در 
مصرف آب کشاورزی، نباید به بهانه ای برای مخالفت با خودکفایی 
کشــاورزی، مخصوصاً در محصولات اساسی بشود؛ بلکه با رعایت 
استانداردهای نوین آبیاری، ضمن صرفه جویی در مصرف آب باید 

به سوی خودکفایی محصولات اساسی کشاورزی گام برداشت.
مأموریت رئیس جمهور به 3 وزیر

با وجود اینکه محمد جوان بخت؛ معاون وزیر نیرو در امور آب و 
آبفا و مدیرعامل شرکت مدیریت منابع آب ایران، گفت: »سد کرج 
تنها هفت درصد پرشدگی دارد که در طول تاریخ بهره برداری این 
ســد بی سابقه است. سد لار نیز با یک درصد پرشدگی و سدهای 
لتیان و ماملو با ۱۲ درصد پرشــدگی، شــرایطی مشابه سد کرج 
دارند.«؛ رئیس جمهور در خصوص رفع مشکلات در بخش تامین 
آب به وزرای کشور، نیرو و جهاد کشاورزی ماموریتی محول کرد.
به گزارش ایســنا، مســعود پزشــکیان در جریان ســفر به 
شهرســتان های شرق استان تهران در نشست با فعالان کشاورزی  
و دامپروری، به وزرای کشور، نیرو و جهاد کشاورزی ماموریت داد 
تا در یک نشســت راه های رفع مشــکلات در بخش تامین آب را 
مشخص کنند و خاطرنشان کرد: در قدیم خود مردم مشکلات را رفع 
می کردند اما از زمانی که دولت ها آمدند، مشکلات مردم شروع شد.

او به حاضران در نشست گفت: شما صاحبان زمین و زیرزمین 
و منابع آبی هستید، اما اگر درست از منابع استفاده نکنید خودتان 
ضررش را خواهید دید. ما منابع مورد نیاز را در اختیارتان می گذاریم 
و نیتی جز کمک کردن  برای درســت کاشتن، درست درو کردن 

و درست تولید کردن نداریم.
گفتنی اســت، با توجه به اینکه ســال گذشته تحویل بموقع 
پروژه های تامین آب تهران، در کنار مدیریت مصرف صحیح مردم 
سبب شد تا با وجود ذخایر کمتر آب، تامین مایع حیات بدون خلل 
در بهار و تابســتان ادامه پیدا کرد بهتر است از آن تجربه در سال 

آب جاری هم استفاده شود.

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس در گفت وگو با کیهان تصریح کرد

بانک ها و شرکت های دولتی سد راه شناسایی خانه های خالی
در ماه رمضان و نوروز باید صورت بگیرد

بهبود روند تأمین کالاهای اساسی
و تشدید نظارت

معاون امور برنامه ریزی و اقتصادی وزیر جهاد کشاورزی 
از تأمین کالاهای اساسی برای ایام پایانی سال و ماه رمضان 
خبر داد و افزود: در حوزه برنج، گوشــت و روغن مشکلی 

وجود ندارد.
اکبر فتحی در گفت و گو با ایسنا درباره شرایط تامین کالاهای 
اساســی در آستانه نوروز گفت: در حوزه تامین کالاهای اساسی و 
بحث برنج که این روزها مطرح اســت هیچ مشکلی نداریم و هم 
تولید داخلی و هم واردات به گونه ای است که ذخایر حتی بیش از 

میزان نیاز کشور باشد. 
او افزود: در ایام پیش رو نیز بنا به دستور وزیر جهاد کشاورزی 
برای اینکه بتوانیم کالای بیشتری را در بازار عرضه کنیم و مردم 
بتوانند به این کالاها به راحتی دسترسی یابند. جلسات متعددی 
با فروشــگاه های زنجیره ای برگزار شــده و کالاهایی که در بنادر 
موجود بوده و باید ترخیص و به بازار روانه می شد در این ایام وارد 

بازار می شود. 
تشدید نظارت

معــاون برنامه ریزی وزیر جهاد کشــاورزی ادامه داد: یکی از 
اقداماتی که در حال انجام اســت تشــدید نظارت و بازرسی برای 
اطمینان از این اســت که کالاهای عرضه شده با قیمت مناسب به 
دست مصرف کننده نهائی برســد. این نظارت ها از جمله وظایف 
وزارت جهاد کشاورزی است که هم در استان تهران و هم در سایر 

استان ها انجام می شود.
فتحی افزود: علاوه بر این، به رؤســای سازمان جهاد کشاورزی 
استان ها تکلیف شده است که نمایشگاه های عرضه مستقیم کالا 
را در دستور کار قرار دهند. این نمایشگاه ها با هماهنگی استانداران 
برگزار می شــود اما تأمین کالا برعهده وزارت جهاد کشــاورزی و 

سازمان جهاد کشاورزی استان ها خواهد بود.
او ادامه داد: این اختیار به سازمان های جهاد کشاورزی استان ها 
داده شده که هم کالاهای اساسی را با قیمت تنظیم بازاری عرضه 
کنند و در اختیار شبکه های توزیع و نمایشگاه های عرضه مستقیم 
قــرار دهنــد و هم تولیدکنندگان داخلی را نیــز ترغیب کنند تا 
محصولات خود را به صورت مســتقیم در این نمایشگاه ها عرضه 
کنند. با اقداماتی که انجام شده، فکر می کنم مشکلی برای تأمین 

کالاهای اساسی در ایام پایانی سال نخواهیم داشت.
تأمین گوشت و مرغ

معاون برنامه ریزی وزیر جهاد کشاورزی درباره تامین مرغ در 
ایام ماه رمضان و عید نوروز گفت: ما در تولید گوشت مرغ به ثبات 
رسیده ایم و میزان جوجه ریزی در هر دوره به ۱۵۰ میلیون قطعه 
که جزو هدفگذاری بود رسیده است. این میزان جوجه ریزی طی 
پنج تا شــش ماه گذشته به طور مداوم انجام شده و نیاز کشور را 

تأمین کرده است.
فتحی درباره گوشت اعلام کرد: در بخش گوشت قرمز، دولت 
به دلیل وجود دام مازاد، از طریق شرکت پشتیبانی امور دام اقدام 
به خرید و ذخیره ســازی کرده است. در حال حاضر، دام به میزان 
کافی در کشور موجود است و روند کشتار نیز ادامه دارد و در ایام 
منتهی به پایان سال این روند با شدت بیشتری ادامه خواهد داشت. 
او افزود: ما در حوزه واردات تغییر سیاســت آنچنانی در سال 
جاری نداریم و واردات برای تعدیل قیمت، انجام خواهد شد. ما در 
مســئله تامین فعلًا مشکلی نداریم اما برای تعدیل بازار و پوشش 
دادن قشــر کم درآمد جامعه، واردات گوشت گوساله، گوسفندی 
و منجمد انجام خواهد شــد. البته که در هر سه حالت به ویژه در 
گوشــت منجمد ذخیره و عرضه در شــرایط مناسبی است و این 

روند ادامه دارد. 
معاون برنامه ریزی وزیر جهاد کشــاورزی تصریح کرد: با توجه 
بــه اینکه ما به واردات گوشــت قرمز روی آورده ایم بســیاری از 
کشتارگاه های کشور تنها با ۳۰ درصد ظرفیت فعالیت می کنند و 
تاکید وزیر جهاد کشاورزی به کاهش واردات و تکیه بر تولید داخل، 

به معنای واردات دام زنده است.
 گرانی سیب زمینی

فتحی درباره دلیل گرانی ســیب زمینی گفت: در حال حاضر، 
تولید سیب زمینی در کشور به میزان محدودی در مناطق جنوبی 
انجام می شود و عمده نیاز بازار از سیب زمینی های ذخیره  شده در 

سردخانه ها و انبارهای سرد تأمین می شود.
او افزود: در همان ماه های ابتدائی، با بررســی شــرایط بازار، 
وزارت جهاد کشــاورزی طی مکاتباتی به مراجع ذی ربط هشدار 
داد کــه میزان صادرات ممکن اســت در آینده موجب کمبود در 
بازار داخلی شــود. بر این اساس، پیشنهاد شد که به صورت موقت 
و برای یکی دو ماه، صادرات ســیب زمینی محدود شود تا تعادل 
بازار حفظ شود. با این حال، این پیشنهاد به دلیل محدودیت های 
قانونی اجرائی نشد. مسئولان تأکید دارند که در حال حاضر هیچ 
مشکلی در تأمین این محصول وجود ندارد و عرضه آن حتی بیش 

از نیاز مصرفی بازار انجام می شود.
گفتنی اســت، سیب زمینی همچنان گران است. از طرفی به 
گزارش خبرگزاری فارس؛ گوشــت دولتی در فروشگاه ها کمیاب 
است. مسئول یک فروشگاه زنجیره ای گفت که گوشت دولتی دو 
هفته  یک بار هم شارژ نمی شود اما قبلًا یک روز در میان می آمد. به 
گفته شهروندان تهرانی، گوشت دولتی ۱۰ دقیقه ای تمام می شود. 

طبق اعلام ســازمان امور مالیاتی در سال ۱۴۰۴ 
میزان معافیت مالیاتی ماهانــه کارمندان دو برابر 
خواهد شد و اخباری مبنی بر حذف این معافیت ها 

صحت ندارد.
به گــزارش ایســنا، در قانون بودجــه ۱۴۰۴ حقوق 
 ماهانه کارکنان و کارمندان تا ســقف ۲۴ میلیون و سالیانه 
۲۸۸ میلیــون تومان معاف از مالیات اســت. در روزهای 
اخیر شــایعاتی مبنی بر حذف معافیت مالیاتی کارکنان و 
کارمندان مطرح شد که سازمان مالیاتی با انتشار اطلاعیه ای 
این شایعات را تکذیب و اعلام کرد صرفا محاسبه مالیات بر 

درآمد به صورت الکترونیکی انجام می شود.
 در این اطلاعیه آمده است: با توجه به ابهامات کارفرمایان 
در نحوه محاسبه مالیات حقوق کارکنان و به جهت پرهیز 
از ایجاد هرگونه تبعیض و ناعدالتی، ســازمان امور مالیاتی 
کشور در اجرای قانون بودجه سال ۱۴۰۳ کل کشور بستر 
 محاسباتی مالیات بر درآمد حقوق را فراهم کرد. به  گونه ای 

که کارفرمایان نســبت به اعلام میزان حقوق و مزایای هر 
یک از حقوق بگیران خود اقدام و سپس محاسبه مالیات به 
صورت الکترونیکی انجام شود. میزان مالیات هر حقوق بگیر 

نیز به کارفرمایان اعلام شود تهیه و اجرائی خواهد شد.
در این راستا با توجه به نص صریح قانون نحوه محاسبه 
مالیــات و میزان معافیت حقوق هریــک از حقوق بگیران 
معادل ۱۴۴ میلیون تومان معافیت ســالانه و ۲۴ میلیون 
تومان معافیت مزایای غیرنقــدی پرداختی به کارکنان و 
همچنیــن با توجه به احکام قانونی ســایر قوانین از جمله 
قانون جامع ایثارگران معافیت هــای مربوطه برای حقوق 

بگیران لحاظ شده است.
شــایان ذکر اســت، قانونگذار در ســال های مختلف 
معافیت های خاصی برای محاســبه مالیات حقوق بگیران 
لحاظ کرده و ســازمان امور مالیاتی با توجه به قوانین فوق 
و آرای دیوان عدالت اداری نسبت به اعمال این معافیت ها 

برابر مقررات اقدام می کند.

 در این راســتا با توجه بــه صراحت تبصره ۱۵ قانون 
بودجه ســال ۱۴۰۳ و همچنیــن تاکید موضوع در قانون 
بودجه ســال ۱۴۰۴ مزایای رفاهی و انگیزشــی کارکنان 
با رعایت معافیت های مذکور مشمول پرداخت مالیات در 
سنوات اخیرالذکر شده اند که سازمان امور مالیاتی ضمن 
اعمال آن از ابتدای سال ۱۴۰۳ در سامانه مالیات بر درآمد 
حقوق مراتب را به صورت عمومی اطلاع رسانی کرده است.

 توضیحات سخنگوی سازمان مالیاتی
به گزارش خبرگزاری فارس؛ »مهدی موحدی بک نظر«؛ 
سخنگوی سازمان امور مالیاتی کشور، دیروز در ارتباط زنده 
با بخش خبری صدا و سیما اعلام کرد: به هیچ وجه تغییری 
در معافیت های مالیاتی کارکنان بخش دولتی، عمومی و 
بخش خصوصی ایجاد نشده است و این معافیت های حقوقی 

مانند گذشته برقرار است.
وی افزود: تاکید می کنم با عنایت به نص صریح قانون، 
میزان معافیــت حقوق هر کدام از کارکنان دولتی حقوق 

بگیــر در بخــش دولتی، عمومی و یا خصوصی در ســال 
۱۴۰۳ معادل ۱۴۴ میلیون تومان در ســال یا به عبارتی 
۱۲ میلیون تومان در ماه معاف از مالیات اســت، در کنار 
آن تا سقف ۲۴ میلیون تومان مزایای غیر نقدی پرداختی 

شامل معافیت می شود.
سخنگوی ســازمان امور مالیاتی ادامه داد: همچنین 
برای هر یک از کارکنان تا سقف ۱۲ میلیون تومان عیدی 
معاف از مالیات سالانه است و همه این مباحث که مطرح 

می شود، صحت ندارد.
موحدی گفت: بر اساس تبصره ۱۳۰ قانون تبصره ۱۳ 
قانون بودجه ۱۴۰۳ و نیز تبصره یکم قانون بودجه ۱۴۰۱ 
و قانون ۱۴۰۱ اقلام مشمول معافیت مالیاتی بر حقوق ذکر 
شده است و این امر جدیدی نیست و از ابتدای سال ۱۴۰۳ 
با رعایت معافیت هایی که عنوان شد اعمال می کنیم و حقوق 
کارکنان دولتی و بخش عمومی مشمول معافیت می شود و 

هیچ تغییری نکرده است.

سازمان امور مالیاتی:

سال آینده میزان معافیت مالیاتی دو برابر شده است

با امضای قرارداد ۱7 میلیارد دلاری شرکت 
میدان  فشارافزایی  راهبردی  برای طرح  نفت 
گازی پارس جنوبی، ضریب بازیافت این میدان 
از ۵۴ درصد بــه 7۵ درصد افزایش می یابد و 
ارزش اقتصادی 7۸۰ میلیارد دلاری برای کشور 

خواهد داشت.
به گزارش کیهان، پیش قرارداد طرح فشارافزایی 
میدان گازی پارس جنوبی به عنوان شاهرگ تأمین 
انرژی کشــور، در تاریخ ۲۰ اســفند سال گذشته با 
حضور چهار پیمانکار در دولت قبل به امضا رسیده 
بود و قراردادهای آن نیز آماده امضا بود که با سانحه 
برای رئیس جمهور متوقف شد. حالا دولت چهاردهم 

همان مسیر را در پی گرفته است.
به گــزارش روابــط عمومــی وزارت نفت، روز 
گذشته »حمید بورد«، مدیرعامل شرکت ملی نفت 
ایران با حضور مســعود پزشکیان، رئیس جمهوری، 
محسن پاک نژاد، وزیر نفت، موسی احمدی، رئیس 
کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی و جمعی از 
مدیران ارشد و نمایندگان مجلس هفت قرارداد طرح 
فشارافزایی پارس جنوبی )هفت هاب( را با حمیدرضا 
ثقفی، مدیرعامل گروه پتروپارس، سردار عبدالرضا 
عابد، فرمانده قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء، سعید 
خوشرو، رئیس هیئت رئیسه صندوق های بازنشستگی، 
پس انداز و رفاه کارکنان صنعت نفت و محمد اولیا، 

مدیرعامل گروه مپنا امضا کرد.
بر اســاس این قراردادها، شرکت پتروپارس قرار 
است  هاب های یک و هفت را به ارزش حدود چهار و 
هشت دهم میلیارد دلار، قرارگاه سازندگی خاتم الانبیا  
هاب های ســه و شش به ارزش بیش از پنج میلیارد 
دلار، شــرکت مهندسی و ســاختمان صنایع نفت 
)اویک( هاب هــای دو و پنج بــه ارزش حدود چهار 
و هشــت دهم میلیارد دلار و گروه مپنا )شــرکت 
نیرپارس( هاب چهار به ارزش بیش از دو و سه دهم 
میلیــارد دلار را اجرا کنند. درمجموع ارزش قرارداد 

این هفت  هاب حدود ۱۷ میلیارد دلار خواهد بود.
سکوهای فشارافزا با ظرفیت دو میلیارد فوت مکعب 

قابلیت فشارافزایی به میزان 9۰ بار دارند. 
هدف ایران این اســت که سکوی فشارافزا را در 
بخش های ساحلی خود بســازد، اما از آنجا که این 
سکو حدود ۲۰ هزار تن وزن خواهد داشت و در ایران 
سابقه و تجربه مهندسی تفصیلی، ساخت و نصب سکو 
بــا وزن بیش از هفت هزار تن وجود ندارد، بنابراین 
باید زیرساخت های موجود در کشور ارتقا داده شود.

 نیاز به سرمایه گذاری ۱۹ میلیارد دلاری
وزیر نفت در آیین امضای قراردادهای فشارافزایی 
میدان مشــترک گازی پارس جنوبی با اعلام اینکه 
برای رســیدن به تولید روزانــه یک میلیارد و ۳۴۰ 
میلیــون مترمکعب گاز در طول چهار ســال پیش 
رو به طــور متوســط ســالانه به ۱9 میلیــارد دلار 
سرمایه گذاری نیاز داریم، بیان کرد: در اجرای طرح 
فشارافزایی پارس جنوبی نباید لحظه ای درنگ کرد.

پاک نــژاد اظهار کــرد: بر اســاس برآوردهای 
کارشناسی که انجام شده است، مجموعه طرح های 
توســعه و نگهداشــت توان تولید به سرمایه گذاری 
حدود ۷۵ میلیارد دلار نیاز دارد که حدود ۵۳ میلیارد 
 دلار آن مربوط به توسعه میدان های گازی جدید و 
۲۲ میلیارد دلار مابقی مربوط به طرح های نگهداشت 
 توان تولید ازجمله طرح فشــارافزایی پارس جنوبی

است.
وی با اشــاره به اینکه ایران و قطر طی سه دهه 
گذشــته به صورت مشــترک از این میدان برداشت 
کرده اند و طبیعی است که بعد از مدتی این میدان 
دچار افت فشار شود، تصریح کرد: قطر از چند سال 
قبل با سفارش گذاری برای تهیه سکوهای مورد نیاز 
و توربوکمپرسورها به سمت فشارافزایی حرکت کرده 
و طی دو سال آینده این امکان )فشارافزایی( را فراهم 
می کند، فراهم شــدن این امکان یعنی نه تنها فشار 
بخش اصطلاحاً گنبد شــمالی در قطر افزایش پیدا 
می کند و ضریب تولیدشان بالا می رود، بلکه بخشی 
از گاز بخش ایرانی به دلیل اختلاف فشــار به سمت 
قطــر می رود که این موضــوع اهمیت اجرای طرح 
فشارافزایی در ایران را بیش از پیش نشان می دهد.

 درآمد ۷۸۰ میلیارد دلاری
»محمد مهدی توسلی پور« مجری طرح راهبردی 
فشار افزایی میدان گازی پارس جنوبی هم با اشاره به 
جزئیات این پروژه عظیم و راهبردی گفت: با اجرای 
این طرح، ضریب بازیافت میدان از ۵۴ درصد به ۷۵ 
درصد افزایش می یابد و ارزش اقتصادی ۷۸۰ میلیارد 

دلاری برای کشور خواهد داشت.
وی با بیان اینکه میدان گازی پارس جنوبی بین 
کشــور ایران و قطر مشترک است و ۷۰ درصد گاز 
مصرفی و ۴۰ درصد خوراک تولید بنزین کشــور را 
تأمین می کند کــه این موضوع نقش راهبردی این 
میدان مشترک را نشان می دهد، اظهار کرد: به تازگی 
وارد نیمه دوم عمر برداشــت از این میدان مشترک 
شده ایم و مشابه تمام میدان های گازی و نفتی دنیا 
که بعد از وارد شدن به نیمه دوم عمر خودشان دچار 
افت فشــار و تولید خواهند شد، ما هم ناگزیر بودیم 

برای این اتفاق تمهیداتی بیندیشیم.
توسلی پور با اشــاره به اینکه شرکت نفت و گاز 
پارس مطالعاتی را برای جبران این افت فشار انجام داد 
و بیش از ۲۰ سناریو برای انتخاب گزینه برتر مطرح 
شد، افزود: گزینه هایی از جمله اجرای فشارافزایی در 
بخش خشکی در بخش فراساحل یا حتی ترکیب این 
کار در خشکی و دریا مطرح شد. پس از مدنظر قرار 
دادن معیارها و شاخص های مقدار ازدیاد برداشت از 
میدان، شاخص های اقتصادی، زیست محیطی، پدافند 
غیرعامل و حتی شاخص های اجرائی، سرانجام گزینه 

فراساحل به عنوان گزینه برتر انتخاب شد. 
مجری طرح راهبردی فشار افزایی میدان گازی 
پارس جنوبــی ادامه داد: در پایــان این مطالعات، 
برای اجرای این کار در فراســاحل و پوشش ۲۸ فاز 
استاندارد، هفت مجتمع یا هفت هاب فشارافزایی را 
تعریف کردیم که در هرکدام از این  هاب ها، دو سکوی 
فشارافزایی به ظرفیت یک میلیارد فوت مکعب در روز 
برای افزایش فشار، دو سکوی تولید برق و دو سکوی 
اقامتی برای اقامت ۱۲۰ نفــر از کارکنان عملیاتی 

شرکت در نظر گرفتیم.

توســلی پور با بیان اینکه برای اتصال سکوهای 
ســرچاهی به ســکوهای فشــارافزایی، بیش از ۴۰ 
کیلومتر خطوط لوله دریایی و درمجموع ۴۲ سکوی 
دریایــی و بالغ بــر ۶۰۰ کیلومتر خط لوله خواهیم 
داشــت، افزود: در قالــب قراردادهایی با پیمانکاران 
توانمند داخلی و استفاده از ظرفیت های بین المللی 

این کار به سرانجام می رسد.
مجری طرح راهبردی فشار افزایی میدان گازی 
پارس جنوبی اظهار کرد: نکته حائز اهمیت این است 
پیش از این در داخل کشور تجربه ساخت سکوهایی 
را که حدود ۱۰ هزار تن وزن داشته باشند نداشته ایم 
و این پروژه کمک می کند مجموعه یاردهای ساخت 
ســکو در داخل کشور دانش ســاخت این سکو را 
به دست آورند. وی تصریح کرد: همچنین می توانند 
به صورت مستقیم و غیرمستقیم هزاران شغل را ایجاد 
کنند که ظرفیت مطلوبی را برای جذب نیروی انسانی 
توانمند چه در حوزه مهندسی، چه در حوزه اجرا و 
چه در حوزه کارگری برای کشور به ارمغان می آورد.

صندوق توسعه ملی به میدان بیاید
»موسی احمدی« رئیس کمیسیون انرژی مجلس 
شورای اســلامی هم در این مراســم با بیان اینکه 
اجرای طرح فشــارافزایی پــارس جنوبی دغدغه ها 
در بحــث انــرژی را کاهش می دهد، بیــان کرد: از 
دســتگاه های تأمین کننده مالــی همچون صندوق 
توســعه ملی می خواهم حساسیت موضوع را درک 
کنند و همان گونه که آقای پاک نژاد پای کار هستند 

آنها نیز به میدان بیایند.
وی به موضوع امضای قراردادهای فشــارافزایی 
میدان مشــترک گازی پارس جنوبی اشاره و اظهار 
کرد: طرح فشارافزایی میدان مشترک گازی پارس 
جنوبی یکی از کارهای بسیار مهمی است که هم در 
دســتور کاری کمیسیون انرژی قرار داشت و هم از 
ســال ها پیش کارشناسان بر این باور بودند که این 
کار باید هرچه ســریع تر انجام شود، زیرا پیش بینی 
می شود این میدان مشترک در آینده نه چندان دور 

با افت فشار مواجه می شود.

ارتقای زیرساخت ها با امضای قرارداد ۱۷ میلیارد دلاری در میدان گازی پارس جنوبی

ســه برگ ســند موتورسیکلت 
پالــس به رنــگ مشــکی مدل 
بــه شــماره شــهربانی   1396
35531 ایران 135 و شــماره 
موتور JLZWFH02346 و شماره 
 N5PADCJHFHAT00374 شاسی
مفقود گردیده و از درجه اعتبار 

ساقط می باشد.

برگ سبز خودرو سواری کوپه سیستم 
تویوتــا تیپ کروک IS300C لکســوس 
مدل 2010 به رنگ ســفید صدفی به 
شماره انتظامی 464 ص 89 ایران 62 به 
شماره موتور 3GR0270253 به شماره 
شاسی JTHFG2526A2500745 مربوط 
به فریــده کردجزی مفقود گردیده و از 

درجه اعتبار ساقط می باشد. )ساری(

آگهی های مفقودی

ادامه از صفحه 6

سرویس اقتصادی -
عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات 
مجلس علت همکاری نکردن ســازمان ثبت 
احوال با ســامانه املاک و اسکان را خانه های 
خالی در اختیار بانک ها، شرکت ها و نهادهای 

دولتی دانست.
به گزارش خبرنگار ما، نابســامانی بازار مسکن و 
قیمت های غیرمنطقی خانه باعث فشار معیشتی به 
مردم شده است. نمایندگان مجلس برای حل مشکل 
آشــفتگی در حوزه مســکن، مصوبه ای درخصوص 
راه اندازی سامانه املاک و اسکان به تصویب رساندند. 
این سامانه موجب می شود تا خانه های خالی شناسایی 
و مشخص شود که چه تعداد خانه خالی داریم، چه 
تعداد خانه در اختیار مالکین اســت و کدام خانه ها 
در اختیار مستأجران قرار دارند. هدف این است که 
بتوان عرضه و تقاضای مسکن را به تعادل رساند و از 

این طریق بازار مسکن را ساماندهی کرد.
یکی از اصلی ترین مشکلات در بازار مسکن عدم 
تعادل بین عرضه و تقاضا است که همین مشکل باعث 
به هم ریختن جریان بازار مسکن شده است. اگر دولت 
به سمت تکمیل سامانه املاک و اسکان برود، می توان 
به ساماندهی امور در بخش مسکن امیدوار بود. این 
سامانه همچنین به افزایش درآمدهای مالیاتی کشور 
کمک می کند، زیرا اطلاعات آن به سازمان مالیاتی 
ایــن امکان را می دهد کــه در زمینه اخذ مالیات از 

خانه های خالی اقدام کند.
اجرای صحیــح این ســامانه نیازمند همکاری 
ســازمان های متعددی اســت و در این بین، نقش 
ســازمان ثبت احوال به علت دسترسی به اطلاعات 
خانوارها، بیش از سایرین اهمیت دارد. این سازمان 
هنوز همکاری کاملی با ســامانه املاک و اســکان 
نداشــته و این همکاری نکردن به اهداف ســامانه 

لطمه زده است.
 هماهنگ نبودن دستگاه های اجرائی

»سید عبدالکریم  هاشمی نخل ابراهیمی«، عضو 
کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس شورای 
اســلامی، در گفت وگو با کیهان در این زمینه گفت: 

ســامانه املاک و اسکان اصلی ترین زیرساخت برای 
شناسایی خانه های خالی است، اما هنوز بسیاری از 
دستگاه ها، از جمله سازمان ثبت احوال، اطلاعات خود 
را در اختیار این ســامانه قرار نداده اند. این در حالی 
است که قانون تمامی نهادها و سازمان ها را موظف 

کرده که اطلاعات خود را عرضه کنند.
وی افزود: این سامانه باید از جریان سوداگری در 
مسکن جلوگیری کند، اما به دلیل هماهنگ نبودن 
دستگاه های اجرائی، تأثیر کامل بر بازار مسکن نداشته 
اســت. در بازار اجاره مسکن، همچنان سوداگری و 
افزایش بی رویه قیمت ها مستأجران را آزار می دهد 
و فشار اقتصادی زیادی را به مردم وارد کرده است.

عضو مجمع نمایندگان اســتان هرمزگان درباره 
همکاری نکردن ســازمان ثبت احــوال گفت: این 
سازمان بزرگ ترین پایگاه اطلاعات جمعیتی کشور 
است و اطلاعات سرپرســتان خانوارها را در اختیار 
دارد. از طریق این اطلاعات می توان خانه های خالی 
را شناســایی کرد که البته تاکنون این اقدام انجام 

نشده است.
 پای بانک ها و شرکت های دولتی در میان است

هاشــمی، اصلی ترین دلیل همکاری نکردن این 
ســازمان را به این صورت تشریح کرد: تعداد بسیار 
زیادی از خانه های خالی در اختیار بانک های دولتی، 
شرکت ها و نهادهای دولتی است. این مجموعه ها به 
جای عرضه واحدهای در اختیار خود به بازار، آن ها 
را برای افزایش قیمت یا سرمایه گذاری های خاص نگه 
می دارند. اطلاعات این خانه نیز در اختیار ثبت احوال 
اســت. وی افزود: آن دسته از خانه های خالی که به 
مردم و اشخاص حقیقی تعلق دارند، به راحتی قابل 
شناسایی هستند، زیرا این افراد معمولاً اطلاعات خود 
را ارائه می دهند و در سیســتم های رسمی نیز ثبت 
می شوند. گرفتاری اصلی مربوط به شرکت های دولتی 
است که با هر راهکاری که بتوانند، اطلاعات خود را 
مخفی و در سامانه ثبت نمی کنند. این مخفی کاری، 
شناسایی دقیق خانه های خالی و عرضه آن ها به بازار 

را سخت کرده است.
عضو کمیســیون برنامه و بودجه مجلس اظهار 

داشت: فعالیت شرکت های دولتی باید شفاف شده و 
اطلاعات مربوط به خانه های در اختیار آن ها در سامانه 
املاک و اسکان ثبت شود. از طرف دیگر، بانک هایی 
که در بخش انبوه سازی مسکن فعالیت دارند نیز باید 
فعالیت شفافی داشته باشند و مشخص شود چه تعداد 
واحدهای مسکونی تولید کرده اند و چه مقدار از آن ها 

را به بازار مسکن عرضه نکرده اند.
هاشمی با تأکید بر اینکه نظارت بر سازمان ثبت 
احوال و دیگر سازمان هایی که همکاری نمی کنند، 
ضروری اســت، اظهار داشــت: وزارت کشــور نهاد 
بالادســتی ثبت احوال اســت و باید بر عملکرد این 
سازمان نظارت داشته باشــد. وزیر کشور به عنوان 
مسئول اصلی سازمان ثبت احوال باید برای پیوستن 
این سازمان به سامانه املاک و اسکان اقدامات لازم 

را در دستور کار قرار دهد.
»حجت الاسلام جواد نیک بین«، عضو کمیسیون 
برنامــه و بودجه مجلس نیــز در گفت وگو با کیهان 
تأکید کرد: برای اینکه ســامانه املاک و اسکان به 
درســتی عمل کند، مجلس باید به طور جدی پای 
کار بایستد و در این راستا مصمم هستیم تا کار را به 
سرانجام برسانیم. قانون تصویب شده باید به درستی 
عملیاتی شــود تا شاهد تکمیل کامل سامانه املاک 

و اسکان باشیم.
کم کاری و عدم همکاری برخی نهادها

»عباس صوفی«، عضو کمیسیون عمران مجلس 
نیز چندی قبل در گفت وگو با ایرنا درباره مشکلات 
سامانه املاک و اســکان و اینکه این سامانه به طور 
کامل تکمیل نشــده و دســتگاه های مسئول هنوز 
اطلاعات خــود را در اختیار آن قرار نداده اند، گفت: 
این ســامانه با هــدف نظم دهی به بازار مســکن و 
جلوگیری از فعالیت های ســوداگرایانه در این حوزه 
ایجاد شده و وزارت راه و شهرسازی برای اجرای آن 
تلاش هایی انجام داده اســت. اما مشکل اساسی این 
است که همکاری لازم از سوی برخی نهادها، مانند 
سازمان ثبت احوال، به درستی صورت نگرفته است. 
اگر دســتگاه های مختلف همکاری لازم را نداشته 
باشند، سامانه هرگز به اهداف پیش بینی شده دست 

پیدا نخواهد کرد و نمی تواند بر بازار مسکن و اجاره بها 
اثر بگذارد.

وی افزود: سامانه املاک و اسکان زمانی می تواند 
به بهبود بازار مسکن کمک کند که داده های جامعی 
از سوی تمامی دستگاه های مرتبط، از جمله سازمان 
ثبــت احوال و وزارت امور اقتصادی و دارایی، در آن 
ثبت شــود. اما متأسفانه همچنان شاهد کم کاری و 
عدم همکاری برخی نهادها هســتیم که اجرای این 

سامانه را با مشکل مواجه کرده است.
به گفته صوفی، همکاری نکردن برخی دستگاه ها 
نه تنها به اهداف سامانه لطمه زده، بلکه موجب شده 
تأثیر محسوسی در کنترل قیمت های مسکن و اجاره 

دیده نشود.
این نماینده مجلس گفت: کمیســیون عمران با 
آگاهی از اهمیت ســامانه املاک و اسکان و ضرورت 
تکمیل آن، این موضوع را به طور ویژه در دستور کار 
خود قرار داده است. در حال حاضر، کمیسیون عمران 
در حال بررســی وضعیت و کارایی این سامانه است 
و قصد دارد در آینده نزدیک، جلسات بیشتری را با 
وزارت راه و شهرسازی و دیگر نهادهای مرتبط برای 

پیگیری این موضوع برگزار کند. 
گفتنــی اســت در حال حاضر، در کمیســیون 
اصل 9۰ نیز بررســی هایی انجام شده است که ارائه 
خدمات عمومی دولتی به مردم هم به ثبت نام در این 
سامانه منوط شود. این گام می تواند تأثیر زیادی در 
گسترش ثبت نام مردم در سامانه و کمک به تکمیل 

آن داشته باشد.
برای اینکه این ســامانه به درســتی عمل کند، 
مجلــس باید به طور جدی پای کار بایســتد. قانون 
تصویب شده باید به درستی عملیاتی شود تا شاهد 
تکمیل کامل سامانه املاک و اسکان باشیم. مسئله 
خانه های خالی و مالیاتی که برای آن در نظر گرفته 
شــده است، یک حرکت بسیار ارزشمند بوده و این 
حرکت باید با جدیت تمام دنبال شــود تا نهادهایی 
مانند سازمان ثبت احوال به وظیفه خود در قبال این 
سامانه و در واقع به وظیفه خود در قبال ساماندهی 

بازار مسکن عمل کنند.

وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه بوموسی نماد 
ایستادگی و وفاق مردم ایران است، افزود: بوموسی 

بستری برای شکوفایی است.
به گزارش خبرگزاری تسنیم، فرزانه صادق، در آیین 
تجلیل از برگزیدگان مسابقه معماری مجموعه مسکونی 
جزیره بوموســی، اظهار کرد: در آســتانه نوروز گردهم 
آمده ایــم تا نمــادی از عزم و اراده ملــی برای آینده ای 

درخشان را به نمایش بگذاریم.

وی با اشاره به این که دولت در طول سال های گذشته 
میلیون ها واحد مسکونی ساخته اما برای هیچ یک مسابقه 
معماری برگزار نکرده است، افزود: دولت تاکنون از جوانان 
این مملکت نخواسته است در این فرآیند مشارکت کنند.

وزیر راه و شهرســازی، بوموسی را نماد ایستادگی و 
وفاق مردم ایران دانســت و گفت: برای اولین بار که به 
ایــن جزیره رفتیم مردمانــی را دیدیم که با وجود تمام 
محدودیت هــا، همچنان در آن ســرزمین مانده اند و به 

زندگــی و زاد و ولد ادامــه می دهند. از همین رو، اصرار 
داشــتم که نخستین کلنگی که به عنوان وزیر بر زمین 

می زنم در این جزیره باشد. 
صادق با بیان اینکه، بوموسی بستری برای شکوفایی 
اســت، ادامه داد: مجموعه ای که در بوموســی شــکل 
می گیــرد؛ الگویی برای هویت پایدار خواهد بود. در این 
مسیر، کیفیت زیست محلی بر کمیت ساخت وساز مقدم 
اســت. مهم تر از همه، پروژه بوموســی نمادی از وفاق 

بین ارگان های مختلف در حوزه ساخت وســاز مسکن و 
شهرسازی است.

او، این مسابقه را یکی از بزرگ ترین و کم نظیرترین 
مســابقات معماری خواند و افزود: ارزش این مســابقه 
تنها در کیفیت فنی نیســت بلکه در رویکردی است که 
سیاست گذاری از مســیر تصمیم گیری در مرکز نیست 
بلکــه از طریق هم افزایی محلی شــکل می گیرد. امروز 
آغازگر فصلی نو در شهرسازی و معماری ایران هستیم.

وزیر راه و شهرسازی: بوموسی نماد ایستادگی مردم ایران است

جدول نرخ سکه ، ارز و بورس
قیمت بازار )به تومان(نوع سکه

۷۶/۲۰۰/۰۰۰سکه تمام طرح جدید
۷۱/۸۰۰/۰۰۰سکه تمام طرح قدیم

۴۵/۶۰۰/۰۰۰نیم سکه
۲۲/9۰۰/۰۰۰ربع سکه

۱۱/۵۰۰/۰۰۰گرمی
۶/۵۷۴/۲۰۰هر گرم طلای ۱۸ عیار

نوع ارز
۶۷/۱۲۱دلار )توافقی(
۷۰/۳۷۵یورو )توافقی(

۸۴/۵۲۸پوند
۱/۸۵۶لیر ترکیه

۱۸/۴۲۵درهم امارات
۴9/۲۸۸هزار دینار عراق

بورس
۲/۷۵۶/9۶۰شاخص کل بورس تهران

۸۱۴/۲۷۰شاخص کل هموزن

اطلاعیه شرکت هتل سازان بزرگ تهران 
به شناسه ملی ۱۰۱۰۲7۱۲۹8۰

شرکت  مدیره  هیات  جلسه  تشکیل  پیرو  می رساند  اطلاع  به 
هتل سازان بزرگ تهران به شناسه ملی 10102712980 در روز 
یکشنبه 1403/12/05 که با حضور تمامی اعضا در محل قانونی 
اتخاذ  آرا  نسبی  اکثریت  با  ذیل  تصمیمات  شد  تشکیل  شرکت 

گردید.
به  مدیرعامل  سمت  حفظ  با  غفاریان  طناز  خانم  سرکار  الف: 
ریاست  نیابت  به  سماعی  هوتن  آقای  و  هیات مدیره  ریاست 

هیات مدیره انتخاب شدند.
ب: صاحبان امضا مجاز شرکت در کلیه عقود، اسناد، اوراق رسمی 
بهادار و تعهد آور تماماً با امضا ثابت و مشترک مدیرعامل متفقاً 
با امضا احد از اعضا هیات مدیره و همراه با مهر شرکت می باشد.


